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Lekcia: Gn 16, 1-16                                                                                       Kázeň: Gn 16, 10 a 11 
 
Bratia a sestry, 
 v prečítanom texte vystupujú aktívne tri postavy. Nestoja na jednej úrovni. Hagar je v jasnej 
opozícii voči Abrámovi a Sáraj. Práve na Hagar by som rád dnes zameral našu pozornosť. 
 
 Hagar bola pôvodom z Egypta. Bola to otrokyňa a slúžila Sáraji. V určitom zmysle sme aj 
my všetci otroci. Ježiš povedal: „Každý, kto pácha hriech, je otrokom hriechu.“(Jn 8, 34) Keď 
vyznávame, že sme hriešni, potom priznávame, že sme hriechom obmedzení, limitovaní. Dopad 
hriechu vidíme vo svete okolo nás, napr. vojny a nespravodlivosť. Keď úprimne nahliadneme do 
svojho srdca, tiež uvidíme vplyv hriechu. Apoštol Pavol to vyjadril takto: „Nečiním totiž dobré, 
čo chcem, ale robím zlé, čo nechcem.“(Rim 7, 19) 
 
 Putá hriechu nás obmedzujú v tom, aby sme vždy konali len to, čo je dobré. Konečný 
dôsledok hriechu je smrť. Dokážeme posúvať hranice v mnohých oblastiach. Športovci vytvárajú 
stále nové a nové rekordy. Vedci prichádzajú so stále novými a novými zisteniami. Priemerná 
hranica ľudského života sa posúva smerom nahor. ALE! Ľudia nedokážu poraziť smrť. Boh aj 
tieto putá zlomil. Veríme v Ježišovo vzkriesenie. Je to základný kameň našej viery. V Ježišovom 
vzkriesení je základ pre naše vlastné vzkriesenie. Vďaka Ježišovi už nie sme v putách hriechu a 
smrti. 
  
 To neznamená, že by sme už teraz boli na tom inak alebo lepšie než ľudia, ktorí v Boha 
neveria. Dáva nám to možnosť pozrieť sa na život, so všetkým, čo prináša, z novej perspektívny. 
Túto novú perspektívu mohla nájsť skrze Božie slovo aj Hagar. Oslovil ju Boží posol, a tak 
vlastne samotný Hospodin. Hagar počula Božie zasľúbenie, keď prežívala veľmi ťažké obdobie. 
Bola na úteku. Sáraj na ňu bola príliš tvrdá. Hagar to už nedokázala znášať, a preto sa radšej 
rozhodla utiecť. Mala to o to ťažšie, že bola tehotná. Boh nás slovom vedie aj vtedy, keď 
prežívame vo svojom živote nejaké ťažké skúšky. Keď sa nám deje krivda alebo niečo iné zlé, 
nie sme sami. V Božom slovo môžeme nachádzať slová uistenia a povzbudenia. 
 
 Rozhovor medzi Hagar a Božím poslom sa začal zo strany Božieho posla a začal sa  
otázkou. Takto sa začína viacero rozhovorov medzi Bohom a človekom. Uvediem niekoľko 
príkladov. 
 Keď Adama a Eva porušili Božie nariadenie, Boh na človeka zavolal slovami: „Kde 
si?“ Človek dostáva možnosť, aby si uvedomil svoju smutnú situáciu. 
 Keď Kain zabil svojho brata, Hospodin sa ho opýtal: „Kde je tvoj brat Ábel?“(4, 9) 
Hospodin vedel, čo sa stalo, a predsa je tu možnosť pre Kaina, aby vyznal svoj hriech a činil 
pokánie. 
 Príležitosť uvedomiť si svoje nesprávne a nemilosrdné zmýšľanie dostal aj Jonáš. Je to 
príbeh zo záveru knihy proroka Jonáša. Boh dal vyrásť rastline ricinovníku, v tieni ktorej sa 
skrýval Jonáš pred ostrým slnkom. Potom ricínovník vyschol a Jonášovi to bolo ľúto. Vtedy Boh 
začal rozhovor s Jonášom otázkou: „Či si sa právom rozhneval pre ricínovník?“(4, 9) 
 Keď Mária prišla a našla Ježišov hrob otvorený, plakala. Vtedy sa jej sám Ježiš prihovoril 
slovami: „Žena, čo plačeš? Koho hľadáš?“(Jn 20, 15) Boh sa pýta človeka. Je to znak Božieho 
milosrdenstva, trpezlivosti a záujmu o človeka. Boh vie, čo prežívame, a predsa nás vedie k tomu, 
aby sme to sami vyjadrili. Boh nás vedie, aby sme žili v rozhovore s Ním. 
 Hagar počula túto otázku: „Odkiaľ prichádzaš a kam ideš?“ Je to otázka jednak do 
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minulosti a jednak do budúcnosti. Hagar sa v myšlienkach vracia k tomu ťažkému, čo len 
nedávno prežila a odpovedá: „Utekám pred svojou paňou Sárajou.“ No k odpovedi na druhú časť 
otázky sa už nedostala. Bola pravdepodobne na ceste do Egypta. Mala tam nejakých príbuzných? 
Mala by tam, kde bývať? Našla by tam prijatie? Budúcnosť je spojená s otázkami. Nevieme, čo 
budúcnosť prinesie. Kam kráčame? 
 
 Vďaka Bohu máme na túto otázku jasnú odpoveď. Naším cieľom, našou domovinou, je 
Božie kráľovstvo. Nevieme, čo všetko nás ešte v živote čaká. Veríme v Boha, a preto sa do 
budúcnosti nepozeráme s obavami a neistotou, ale s nádejou a trpezlivosťou. Božie slovo nás 
usmerňuje v živote. Nie vždy sa nám možno páči tá cesta, ktorou nás chce viesť Božie slovo. 
Určite ani pre Hagar nebolo ľahké prijať Boží príkaz: „Vráť sa ku svojej panej a pokor sa pod jej 
ruku!“ 
 
 Božie slovo nás chce viesť úzkou cestou, aby sme prešli cez tesnú bránu. Prijímame Božiu 
vôľu, pretože veríme, že Boh je láska. Bohu na nás záleží. Preto sa aj chceme Božej vôli podvoliť. 
Dobrým príkladom je pre nás aj Hagar. Hagar sa pokorila a vrátila sa. Počúvla Božie slovo. 
Opačne sa zachovala Sáraj. Boh zasľúbil, že Abrahám a Sára budú mať potomka. 

Počuli sme o tom minulý týždeň. Sáraj vnímala za svojou neplodnosťou zásah Hospodinov. 
Napriek tomu odmietla trpezlivo čakať. Ponúkla Abrahámovi svoju slúžku Hagar. Ich syna by si 
potom adoptovali za svojho. 

Nebol to Boží plán. Netrpezlivosť jej priniesla len trpké chvíle poníženia. S Pánom Bohom 
nemôžeme manipulovať. Nemôžeme si nasilu vynútiť, aby konal vtedy, keď chceme my. Pravá 
dôvera je spojená s trpezlivosťou a pokorou. 
 
 Hagar sa vracia späť, ale s Božím zasľúbením, že bude mať syna, ktorý nebude zažívať to, 
čomu bola vystavená ona sama. O Bohu vyznáva, že je El Róí – Boh, ktorý vidí. Boh vidí trápenie 
človeka. Nie je to pasívne pozorovanie z odstupu. Hagare sa ťažký život nezmenil, a predsa v jej 
živote nastala veľká zmena. Vracia sa k Sáraji, ale s vierou, že Boh ju vidí a naplní svoje 
zasľúbenie. Sám Abrahám dáva synovi meno Izmael, o ktorom hovoril Boží posol. Izmael 
znamená „Boh počuje“. 
 
 Boh vidí naše trápenie. Boh počuje naše volanie o pomoc. Svojim slovom nás usmerňuje 
a povzbudzuje. Dôverujme Bohu a buďme trpezliví. Ťažkosti, s ktorými zápasíme, nemusia 
zmiznúť hneď, ale to nie je dôkaz toho, že by bolo Bohu naše trápenie ľahostajné. Boh vie o 
našich trápeniach, ešte skôr ako ich vyjadríme v modlitbe. Ježiš povedal: „Veď Boh, váš Otec, 
vie, čo potrebujete, skôr, ako Ho prosíte.“(Mt 6, 8) Boh vidí a počuje. Stará sa o celý svet. Boh 
nás vedie v živote svojim Slovom. Počúvajme Božie slovo a svoje starosti odovzdávajme Bohu. 
Boh nás vyslobodil z otroctva hriechu a cez všetky životné strasti a prekážky nás prevedie a raz 
privíta vo svojom kráľovstve. Amen 
 
Vyslanie: Choď po cestách, na ktoré ťa tiahne srdce, a kam si žiadajú tvoje oči, no pamätaj, že 
Boh ťa za to všetko privedie na súd. Kaz 11, 9 
Milosť nášho Pána Ježiša Krista, láska Božia a účastenstvo Ducha Svätého so všetkými vami. 
Amen.  


